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Protokół Nr LXI/2023
z LXI sesji Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim,
która odbyła się w dniu 25 pażdziernika 2023 r.

w @odzinach od 10:00 do 13:00.

Sesja Rady Miejskiej odbyła się w sali im. L. Prądzyńskiego w Urzędzie Miejskim w
Sępólnie Krajeńskim ul. Tadeusza Kościuszki 11.

Sesja nagrywana przy użyciu systemu elektronicznego.

Ad. 1. Otwarcie sesji

Otwarcia LXI sesji Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim dokonał Pan Franciszek
Lesinski Przewodniczący Rady Miej skiej.

(

Poinformował, że sesja będzie utrwalana za pomocą urządzeń rejestrujących obraz
i dźwięk. Nagrania z sesji są udostępniane w Biuletynie Informacji Publicznej, na
stronie internetowej grniny oraz w inny sposób zwyczajowo przyjęty. Administratorem
danych osobowych jest Burmistrz Sępólna Kraj eńskiego. Pełną klauzulę informacyjną
dotyczącą nagrywania i transmisji sesji Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim moźna
znaleź,c na stronie internetowej www.gmina-sepolno.pl w zakładce Rada Miejska oraz
na stronie Biuletynu Informacji Publicznej Gminy Sępólno Krajeńskie za?kładka- Rada
Miejska - transmisja z sesji Rady Miejskiej oraz na drzwiach wejściowych na
posiedzenie sesji.

(

Następnie Przewodniczący RM przywitał:
- radnych Rady Miejskiej,
- Panią Annę Deję-Dobrowolską Sekretarza Powiatu,
- Pana Marka Charta Przewodniczącego Rady Powiatu,
- Pana Waldemara Stupałkowskiego Burmistrza Sępólna Krajeńskiego,
- Pana Marka Zieńko Zastępcę Burmistrza Sępólna Krajeńskiego,
- Panią Annę Buchwald Skarbnika Gminy,
- Pana Dariusza Wojtanię Sekretarza Gminy,
- dyrektorów jednostek organizacyjnych,
- kierowników Referatów Urzędu Miejskiego,
- Panie i Panów sołtysów i przewodniczących zarządóvv osiedli,
- media oraz wszystkich pozostałych obecnych na dzisiejszej sesji, a także tych
oglądających w mediach, szczególnie mieszkańców Gminy Sępólno Krajeńskie.

Lista obecności Sołtysów i Przewodniczących Zarządów Osiedli z Gminy Sępólno
Krajeńskie stanowi załącznik nr 1 do protokołu.

Lista obecności pracowników Urzędu Miejskiego, zaproszonych gości, pracowników
jednostek organizacyjnych oraz pozosta?łych osób uczestniczących w sesji RM stanowi
załącznik nr 2 do protokołu.

a) stwierdzenie quorum,

Przewodniczący RM stwierdził, źe na 15 radnych obecnych jest
quorum, przy któryrn Rada Miejska w Sępólnie Krajeńskim
i podejmować prawomocne uchwaly.

Nieobecny radny RM Artur Juhnke, który usprawiedliwił swoją nieobecność.

14 co stanowi

może obradować
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Usprawiedliwienie stanowi załącznik nr 3 do protokołu.

Lista radnych RM biorących udział w sesji stanowi załącznik nr 4 do protokołu.

b) przedstawienie porządku obrad,

Przewodniczący RM poinformowal, źe porządek obrad radni otrzymali wraz
z zawiadomieniem o sesji.

Następnie zapytał, czy ktoś z radnych chcialaby zlooć wniosek o zmianę porządku
obrad.

Wobec tego, że nikt nie zło$ł wniosku o zmianę porządku obrad, Przewodniczący RM
odczytał porządek obrad.

Porządek obrad:

1. Otwarcie sesji:

a) stwierdzenie quorum,
b) przedstawienie porządku obrad.

2. Przyjęcie protokołu z LX sesji Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim.

3. Sprawozdanie Burmistrza Sępólna Krajeńskiego z dzialalności w okresie
między sesjami, w tyrn z wykonania uchwal Rady Miejskiej.

4. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej z działalności w okresie między
sesjami.

5. Sldadanie interpelacji i zapyta?ń przez radnych.

6. Wolne wnioski i informacje.

7. Sprawozdanie z dzialalności Biblioteki Publicznej im. J.Iwaszkiewicza w
Sępólnie Krajeńskim,9
- dyskusja.

8. Sprawozdanie z dzialalności Centrum Kultury i Sztuki w Sępólnie Krajeńskim,
- dyskusja.

9. Informacja w sprawie podmiotów, w których wykonywana jest kara
ograniczenia wolności oraz praca społecznie u?eczna.

lO.Podjęcie uchwał w sprawie:

a) zmieniająca uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy
Sępólno Krajeńskie,

b) zmieniająca uchwalę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Sępólno
Krajeńskie na 2023 rok,

c) ustalenia wysokości ekwiwalentu pienięźnego dla stra?żaków ratowników i
kandydatów na stra"aaków ratowników Ochotniczych 8tra0 Pożarnych
Gminy Sępólno Krajeńskie,

(
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d) przyjęcia ,,Prograrnu Współpracy Gminy Sępólno Krajeńskie z

organizacjami pozarządowyrni i innyrni podmiotarni prowadzącymi
działalność po$tku publicznego na rok 2024",

e) udzielenia dotacji dla Parafii Rzyrnsko-Katolickiej pw. św. Mateusza
Apostoła i Ewangelisty w Wałdowie,

f) udzielenia dotacji dla Parafii Rzymsko-Katolickiej pw. św. Mateusza
Apostoła i Ewangelisty w Waldowie,

g) aktualności studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania
przestrzennego oraz miejscowych planów zagospodarowania
przestrzennego miasta i gminy Sępólno Krajeńskie,

h) sprzeda$ nieruchomości gruntowej połoźonej przy ul. Kamila
Baczyńskiego w Sępólnie Krajeńskim,

i) nadania nazwy ulicy w Sępólnie Krajeńskim.
(

1l. Informacje na temat analiz oświadczeń majątkowych.

12. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania oraz informacje Przewodniczącego
Rady o udzielonych odpowiedziach w formie pisemnej na interpelacje i
zapytania zgłoszone na poprzedniej sesji.

13. Odpowiedzi na wolne wnioski.

14. Zakończenie sesji.

Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że Rada Miejska będzie obradowala wg.
przedstawionego porządku obrad.

Ad.2. Przyjęcie protokołu z LX sesji Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim.

Przewodniczący RM poinformował, że protokół był wyłożony do wglądu w biurze Rady
Miejskiej oraz przesłany radnym za pomocą poczty elektronicznej. Następnie zapytał
radnych o ewentualne uwagi do protokołu.

Uwag do protokołu nie było, w związku z powyższyrn Przewodniczący RM zarządził
głosowanie oraz poprosił, aby wyniki głosowania odnotować w protokole sesji.

Protokół z LX sesji Rady Miejskiej został przy5ęty następującymi głosarni:

za- 14 radnych, przeciw- O radnych, wstrzymało się- O radnych.
W chwili głosowania obecnych było 14 radnych.

Wykaz głosowania imiennego stanowi załącznik nr 5 do protokołu.

Przewodniczący RM zamknął ten punkt i przeszedł do kolejnego.

Ad. 3. Sprawozdanie Burmistrza Sępólna Krajeńskiego z działalności w okresie
między sesjami, w tym z wykonania uchwał Rady Miejskiej.

Przewodniczący RM poinformował, ze sprawozdanie zostało przesłane za pomocą
poczty elektronicznej.
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Burmistrz Sępólna Krajeńskiego przedstawił sprawozdanie z dzialalności między
sesjami RM tj. od dnia 27 września 2023 roku do dnia 25 października 2023 roku.

W trakcie przedstawiania informacji z dnia 9 października w sprawie planowanej
inwestycji w Piasecznie w ramach Społecznej Inicjatywy Mieszkaniowej ,,KZN
Bydgoski? Burmistrz Sępólna Krajeńskiego poinformował, że podczas obrad komisji
padły pytania dlaczego inwestycja ma powstać w Piasecznie, a nie w Kawlach. Pan
Stupa?łkowski przypomnial, że pierwotnie realizacja tej inwestycji miała odbyć się w
Sępólnie Kraj eńskim, przy ulicy Baczyńskiego na działce gminnej, którą bez problemu
moia było przeznaczyć pod budowę budynku wielorodzinnego, ponieważ mieści się
w planie przestrzennyrn, który przewiduje tam budownictwo wielorodzinne. Ruszyły
stosowne prace, gdzie Społeczna Inicjatywa Mieszkaniowa zleciła opracowanie
szczegółowej dokumentacji technicznej na budowę tego budynku, projektanci
zaprojektowali ten bud3mek, ale zasygnalizowali, że z badań geologicznych, które
zrobili przed projektowaniem tego budynku wyszło, ze jest to teren niekorzystny jeżeli
chodzi o posadowienie. Technicznie jest możliwe posadowienie tarn budynku, bo
dzisiejsze technologie przewidują możliwość posadowienia na palach, czy na
studniach. Wskazal, że dawno temu była tarn niecka bagienna, czy też stawik dlatego
są takie warunki gruntowe. Projektant zasygnalizowal, że można tam podbudować,
ale ze względu na to, że cala inicjatywa budowy bud3mków czynszowych ma się
opierać na tym, żeby czynsze nie były za duże, więc nalezy szukać takich roz;wseqax'?,
których koszt budowy będzie jak najmniejszy. Koszt budowy będzie mial wpływ na
przyszłe czynsze, które mieszkańcy będą płacili, dlatego zasugerowano zmianę
lokalizacji. Po wstępnej zgodzie z ministerstwa gmina miała ,,zielone światło", że może
tą działkę zarnienić, bez konsekwencji jeżeli chodzi o pozyskane już fundusze na
realizację tego zadania. Warunkiem było to, że musi być to działka gminna, na którą
będzie można od razu wydać decyzje o warunkach zabudowy. Niestety w mieście, poza
działką wcześniej wskazaną gmina innej już nie posiadała i jedyną działką, którą
gmina mogła od razu przeznaczyć pod projektowanie i zabudowę była działka w
Piasecznie, położona wzdłuż drogi prowadzącej do gospodarstwa rolnego, praktycznie
naprzeciw tych budynków wielorodzinnych, które zostaly już pobudowane. Na
zasadzie decyzji dobrego sąsiedztwa gmina mogła wydać decyzję o warunkach
zabudowy tej dzialki pod budownictwo wielorodzinne, poniewaź tam również nie ma
planu. Jest to działka rolna lecz ze względu, że graniczy z budownictwem
wielorodzinnyrn na zasadzie dobrego sąsiedztwa, grnina taką decyzję mogła wydać.
Dodał, że gmina zaproponowała tą dzialkę Społecznej Inicjatywie Mieszkaniowej pod
zabudowę tego budynku komunalnego ze zleceniem, źe jest ona przeznaczona do
dyspozycji na cele budowlane SIM, ponieważ to Społeczna Inicjatywa Mieszkaniowa
zleci opracowanie dokumentacji projektowej, będzie występować o pozwolenie na
budowę i realizować ten budynek. Burmistrz Sępólna Krajeńskiego wyjaśnił, że na
Komisji padły sugestie, że można było przeznaczyć działkę w Kawlach, lecz w Kawlach
gmina nie posiada własnej dzialki przeznaczonej pod budownictwo. Dodał, że niegdys;
grnina występowala do KOWR, gdzie odmówiono grninie przekazania tej dzialki, w
związlm z czyrn grnina nie posiada działki w Kawlach innej niż działka na której jest
boisko sportowe. Burmistrz stwierdził, że były plany aby zrezygnować z boiska
sportowego lub żeby je ograniczyć, lecz ze względu na długie procedury związane z
planem miejscowym, który wskazuje, że jest to teren usług sportowych, zrezygnowano
z tego. Dlatego decyzja była taka, że będzie to dzialka którą moia od razu
przedstawić do SIM-u. Działka ta została przedstawiona do SIM-u do zaprojektowania
i spróbowania zrealizowania budynlm komunalnego, podobnego do tego, który był
zaprojektowany przy ulicy Baczyńskiego.

Następnie Burmistrz Sępólna Krajeńskiego odniósł się do wideokonferencji Wojewody
Kujawsko- Pomorskiego z dnia 10 października, na której padły deklaracje, źe jeżeli

(

(
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dana gmina 'wykaże się największą frekwencją w powiecie to otrzyrna milion złotych
na remizy straźackie, dodatkowo dostanie milion złotych na budźet obywatelski i te
programy dotyczyły całej Polski. Następnie dołożono jeszcze pół miliona złotych z
podziałem 250 tys. zł na działalność kół gospodyń wiej skich bądź orkiestry dętej jeźeli
jakakolwiek grnina w Polsce przekroczy próg 60%. Drugie 250 tys. zł jeżeli
jakakolwiek gmina w Polsce przekroczy 60% z przeznaczeniem na działalność klubów
sportowych. Burmistrz Sępólna Krajeńskiego stwierdzil że tak się w Gminie Sępólno
Krajeńskie stalo, że podczas wyborów gmina uzyskała najwyższy wynik w powiecie
68,04%, gdzie automatycznie grnina przekroczyła też próg 60% co wskazuje, że grnina
powinna otrzymać 2,5 mln zł tzw. bonusu frekwencyjnego.

Burmistrz Sępólna Krajeńskiego podziękował wszystkim mieszkańcom za liczny
udzial w głosowaniu, dzięki temu Gmina Sępólno Krajeńskie powinna otrzyrnać
bonus profrekwencyjny.

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 6 do protokołu.

Przewodniczący RM zapytal, czy są pytania do sprawozdania.

Głos zabrała Wiceprzewodnicząca RM Anna Miczko-Gierakowska, która poprosiła o
rozszerzenie tematu omawianego podczas Konwentu Powiatu Sępoleńskiego, gdzie
odbyła się analiza linii komunikacyjnych działających na terenie powiatu.

Burmistrz Sępólna Krajeńskiego wytłumaczył, że jeżeli chodzi o temat
funkcjonowania linii na terenie naszego powiatu to temat jest prowadzony od
dłuższego czasu i polega na tym, źe linie autobusowe nowo otworzone dostają tzw.
dopłaty z budżetu państwa i moma takie linie tworzyć.. Dodał, że jakiś czas temu
został opracowany wykaz, gdzie byłyby oczekiwania naszych mieszkańców na
realizację tego typu przewozów. Przewozy te od jakiegoś okresu juź funkcjonują, lecz
od czasu do czasu jest wykonywana analiza tych połączeń. Burmistrz Sępólna
Krajeńskiego stwierdził iż okazuje się że nie wszystkie wnioski naszych mieszkańców
potwierdzają się w praktyce. Dochodzi wtedy do sytuacji, gdzie trzeba się zastanowić,
czy wykluczyć takie linie z dofinansowania, bo po prostu pasażerowie tymi liniarni nie
jeźdźą, mimo wczes;niejszych wniosków, źe jest taka potrzeba. Po roku lub pół roku
działalności takiej linii, okazuje się że niektóre linie trzeba likwidować. Dodał, że na
ostatnim posiedzeniu odbyła się debata na temat linii Nowy Dwór-Więcbork oraz
Dąbrówka-Sępólno, gdzie jest mia frekwencja. Podczas tego Konwentu odbyła się
analiza tego co zastało wcześniej przyjęte, nie jakie linie tworzyć.

Nikt więcej nie zabrał głosu dlatego Przewodniczący RM zarnknął ten punkt i
przeszedł do kolejnego punktu według porządku obrad.

Ad. 4. Informacja Pryewodniczącego Rady Miejskiej z działalności w okresie
między sesjami.

Pan Franciszek Lesinski Przewodniczący Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim
wyjaśnił, źe informacja z działalności w okresie między sesjarni została przesłana
radnym za pomocą poczty elektronicznej.

Następnie Przewodniczący RM odczytał w/wyrn. informację oraz informację o ilości
posiedzeri komisji RM.

Informacja stanowi załącznik nr 7 do protokołu.

Przewodniczący RM zapytal, czy są pytania do informacji.

Pytań nie było, wobec tego Przewodniczący RM zarnknął ten punkt i przeszedł do
kolejnego.
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Ad.5. 8kładanie interpelacji i zapytań przez radnych.

Przewodniczący RM poinformowal, źe między sesjami nie została założona żadna
interpelacja ani zapytanie. Następnie zapytal, czy ktoś z radnych chcia?łby zło$ć
interpelację lub zapytanie, jeśli tak to poprosił o jej odczytanie i złozenie na jego ręce.

Nikt nie zło$ł interpelacji i zapytania, dlatego Przewodniczący RM zarnknąl ten punkt
i przeszedł do kolejnego.

Ad,6, Wolne wnioski i informacje.

Przewodniczący RM otworzył ten punkt porządku obrad.

Głos zabrał radny RM Leszek Kąkol, który poprosił o podanie informacji ile kosztuje
rocznie utrzyrnanie gminy Szkoły Podstawowej w Wiśniewie.

Głos zabrala radna RM Barbara Szlezer, która wskazała, że gmina otrzyrnała z Unii
Europejskiej 250 tys. zł na doposażenie placów zabaw i w związku z tym zgłasza
potrzebę wymiany dwóch przyrządów na placu zabaw przy ulicy Odrodzenia tj.
wyrnianę karuzeli i bujaczka, ponieważ te huśtawki są niesprawne i nie spełniają
wymogów bezpieczeństwa. Podkreśliła, że pieniądze mają być wydane do końca roku.

Następnie radna RM Szlezer poprosiła o wyjaśnienie, ponieważ nie uzyskano
odpowiedzi na wniosek podczas posiedzenia Komisji Skarg i Wniosków o potrzebie
wycięcia brzóz, rosnących na skarpie przy ulicy Jeziornej. Dodała, że brzozy te są
pochylone ku drodze i przy silniejszym wietrze mogą zagra?żać przechodniom,
spacerowiczom oraz kierowcom.

Głos zabrała Wiceprzewodnicząca RM Anna Miczko-Gierakowska, która wskazała że
zwracała się już z wnioskiem na posiedzeniu Komisji Oświaty w sprawie bezpiecznego
wyjazdu z Przedszkola Nr 1, aby rodzice oraz służby komunalne mialy tarn więcej
manewru, ponieważ jest tam naprawdę niebezpiecznie. W związlm z tym zapytała jak
daleko na dzień dzisiejszy jest posunięta ta sprawa, ponieważ wie, że do gminy
wpłynęły pisma w tej sprawie.

Nikt więcej nie zabrał głosu.

Następnie Przewodniczący RM poinformował, ze do Rady Miejskiej wpłynęło
Stanowisko Federacji Regionalnych Związków Gmin i Powiatów RP w sprawie
stabilizacji dochodów jednostek sarnorządu terytorialnego oraz Apel w 25 lecie
wprowadzenia fundarnentalnej dla centralizacji Polski - historycznej reformy
administracji i utworzenia samorządowych województw oraz powiatów. Nadmienił, że
pisma radni otrzymali.

Nikt więcej nie zabra?ł głosu, więc Przewodniczący RM zamknął ten punkt porządku
obrad i przeszedł do kolejnego.

(

(

Ad. 7. Sprawozdanie z działalności Biblioteki Publicznej
im. J. Iwaszkiewicza w Sępólnie Krajeńskim

Przewodniczący RM poinformował, że sprawozdanie radni otrzyrnali wraz z
materiałami sesyjnymi, Następnie poprosił Panią Gra0nę Kędzierską Dyrektora
Biblioteki Publicznej im. J. Iwaszkiewicza w Sępólnie Krajeńskim o przedstawienie
sprawozdania.
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Pani Gra??a Kędzierska wskazala, że zadaniem ka?żdej biblioteki jest: gromadzenie,
opracowywanie i udostępnianie szeroko pojętych zbiorów, z którymi łączą się dane
statystyczne, czyli ile książek i za jaką kwotę zostały zakupione, jakiego rodzaju, ile
osób korzysta z biblioteki, jak można je podzielić wg wieku, jaki jest ich status
społeczny,- ile mieszkańców odwiedziło bibliotekę. Takie dane co roku są zdawane do
Ministerstwa Dziedzictwa Kulturalnego i do bibliotek wojewódzkich. Dane te są
gromadzone od lat przez bibliotekę. W pisemnej wersji sprawozdania przekazanej
radnym zostały zawarte porównania mierników od roku 2018 do 2022, które
świadczą o efektywności pracy, każdej publicznej biblioteki. Dane te wypadają
optymistycznie, ponieważ nie ma znaczących różnic, które by sugerowały jakieś
niepokojące zmiany w funkcjonowaniu Biblioteki. Biblioteka stabilna jest pod
każdyrn kątem i struktury organizacyjnej, lokalizacji, użytkowników, gromadzonych
zbiorów. Porównując te dane z bibliotekami innego typu, ale w gminach do 20 tys.
mieszkańców Pani Dyrektor uwa?ża, że w niektórych kwestiach sępoleńska Biblioteka
te średnie przevvyzsza. Pani Dyrektor wskazala, że nie dysponuje danymi dotyczącymi
rankingów bibliotek. Do niedawna Dziennik Rzeczpospolita i Instytut Książki takie
badania prowadziły i Biblioteka w Sępólnie Krajeńskim zajmowała wysokie miejsce.
W ostatnich dwóch latach takie badania nie były prowadzone. Specjalna rada
powołuje nowe zespoły, nowe weryfikacje i takie badanie kondycji bibliotek gminnych
'będzie znane dopiero na przyszły rok. Pani Kędzierska stwierdziła, że dla wszystkich
pracowników i dla osób zarządzających biblioteką ważne jest również to jak bibliotekę
oceniają czytelnicy. Parę lat temu były prowadzone badania dotyczące satysfakcji
u,?kowników, które w skali sześciostopniowej wypadły bardzo wysoko, a w ostatnim
rolm odbyły się ogólnopolskie badania dotyczące wpływu sępoleńskiej Biblioteki na
$cie mieszkajiców. Badania wskazywały, że aż 90,4% badanych wypo0cza książki
do domu, więc w tyrn wypadku jest nastawienie na zadania statutowe Biblioteki. Pani
Dyrektor nadmieniła, że Biblioteka od tej funkcji odbiega, bo jest czytelnia oraz
prowadzone są rózne formy działalności m.in. spotkania autorskie, z reżyseriami, z
:ciekawymi ludźmi, warsztaty dla dzieci, szkolenia, wystawy, czy też kółka
zainter-esowań. Dodała, źe wzrosło zainteresowanie osób najrnłodszych, do lat 6.
Moźe jest to dzięki akcji ,,Mała książka, wielki człowiek", gdzie każdy 3-latek otrzyrnuje
wyprawkę czytelniczą, a póżniej rodzice kontynuują kontakty dziecka z biblioteką.
Pani Gra?a Kędzierska stwierdziła, że z wcześniejszych bada?ń wyszło, że biblioteka
jest trzecim miejscem, które łączy to co jest w domu ze strefą publiczną, społeczną.
-W bibliotece działa Stowarzyszenie ,,Trzecie Miejsce" do którego należą wszyscy
bibliotekarze. Zło$ła podziękowanie za wspieranie zadań. Stowarzyszenie ,,Trzecie
Miejsce" dzięki badaniom udowodniło, że czytelnicy przychodzą, bo mogą
porozmawiać z drugim człowiekiem i spotkać się ze znajomyrni. Ponadto wskazała, że
84,6% ankietowanych dzięki książce znalazło wartościową rozrywkę. Natomiast
udział w wydarzeniach kulturalnych, które organizuje Biblioteka zadeklarowało
82,7% badffiych, a w warsztatach artystycznych, literackich, plastycznych,
ekologicznych zadeklarowało ponad 44% badanych. Respondenci wskazali w 82,7 %
wskazali, że biblioteka to miejsce do którego zawsze mogą wpaść, a 80 % wskazalo,
że biblioteka to miejsce, w którym się bardzo dobrze i bezpiecznie czują, a 73 %
pokazało, że biblioteka pozytywnie wpływa na samopoczucie odbiorców naszych
mieszkańców. Ankiety te były prowadzone w różnych bibliotekach, ale pytano o
podobne zagadnienia i sępoleńska Biblioteka zwróciła się do swoich czytelników,
ponieważ taki był cel tego badania. Biblioteka nastawiła się również na dziedzictwo
regionalne, poni-ewa?ż jest to w ostatnim czasie potrzebne zarówno w szkołach, jak i w
domach kultury. Biblioteka również podejmuje takie dzialania poprzez nie tylko
prowadzenie cyfrowego archiwum tradycji lokalnej. Podczas badania ankietowego
'59,6 % zadeklarowało, że skorzystało w Bibliotece Publicznej z materiałów ważnych
dla regionalnej dziedzictwa kulturalnego. 48% badanych stwierdziło, że tradycje,
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które kultywują są dla nich wa'żne i o tyrn dowiedzieli się w bibliotece, a 67%
poszerzyło wiedze z zakresu historii regionalnej.

Następnie Pani Kędzierska zaprezentowala najnowsze osiągnięcie Biblioteki,
czyli czasopismo, którego promocja nastąpiła w sierpniu tego roku pt. ,,Mała
Ojczyzna", Rocznik Miłośników Gminy Sępólno Krajeńskie. Jest to publikacja ciągła,
czyli ukazująca się z częstotliwością jednego numeru w roku. Pozycja ta liczy prawie
90 stron i znalazły się w nim najróżniejsze rzeczy. Charakter tego czasopisma jest
kulturalno-społeczno-przyrodniczy. Przedstawiła krótką informację na temat
publikacji i zachęciła do zapoznania się i do redagowania w przyszłości kolejnych
numerÓw.

Na zakończenie Pa?ni Grajryna Kędzierska Dyrektor Biblioteki Publicznej
podziękowała radnym oraz władzom samorządowyrn za tworzenie dobrego mimatu do
rozwo5u Biblioteki w Sępólnie i dawanie bibliotekarzom swobody w dzialaniu, a talie
specjalne podziękowania s'kierowała do wszystkich swoich bibliotekarzy za
zaangaźowanie oraz za współpracę. Następnie zaprosiła do obejrzenia
kilkuminutowego filmu z działalności Biblioteki.

Płyta CD z filmem stanowi załącznik nr 8 do protokołu.
Sprawozdanie w wersji papierowej stanowi załącznik nr 9 do protokołu.

Po obejrzeniu filmu Przewodniczący RM zaprosił do dyskusji.

Chętnych do zabrania głosu nie było. Przewodniczący RM podziękował za
przedstawione sprawozdanie oraz za przekazanie radnyrn czasopisma. Następnie
zamknął dyskusję i przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad.

Ad.8. Sprawozdanie z działalności Centrum Kultury i Sztuki w Sępólnie
Krajeńskim

Przewodniczący RM poinformowal, że sprawozdanie radni otrzyrnali wraz z
materialami sesyjnymi. Następnie poprosił Panią Julitę Maciaszek Dyrektora
Centrum Kultury i Sztuki w Sępólnie Krajeńskim o przedstawienie sprawozdania.

Pani Julita Maciaszek Dyrektor Centrum Kultury i Sztuki w Sępólnie Krajeńskim
wyjaśniła, źe bardzo obszerny materiał został radnym przekazany. Ponadto problemy,
sukcesy oraz ?dopoty zostały omówione na posiedzeniu dwóch Komisji. Następnie
zachęciła do obejrzenia filmu z działalności Centrum Kultury i Sztuki za okres od
października 2022 roku do października 2023 rolm. Dodała, że rok ten zapowiadał
się bardzo skromnie, lecz dzięki dużej ilos;ć pozyskanych środków z różnych źródeł
udało się wszystko zrealizować.

(

Płyta CD z filmem stanowi załącznik nr 8 do protokołu.
Sprawozdanie w wersji papierowej stanowi załącznik nr 10 do protokołu.

Po obejrzeniu filmu Pani Dyrektor wspomniala, że kultura to nie tylko to co było widać
na filmie, czyli koncerty, wystawy, pokazy, festyny, ale ta?kże kultura duchowa,
materialna, społeczna, elitarna, polityczna, języka, a nawet to co wydaje się mało
prawdopodobne to ?mltura odchodzenia, czy kultura godnej śmierci. Widać zatem, źe
kultura jest nieodłącznyrn elementem naszego całego $cia. Pani Dyrektor
podziękowala swoim pracownikom, decydentom, twórcom, odbiorcom kultury, czyli
wszystkim tym, którzy wspólnie z Centrum Kultury i Sztuki są ka?źdego dnia.
Następnie podsumowała, że kultura to również umiejętność godnego zachowywania

Strona 8 z 19



się w wielu życiowych sytuacjach, tak aby każdego dnia pok?ać swoje w5rchowanie
i dobre maniery.

Przewodniczący RM zaprosił do dyslmsji.

Głos zabral Burmistrz Sępólna Krajeńskiego Pan Waldemar Stupałkowski, który
zło,?ł podziękowania Paniom Dyrektorkom za ich pracę w sferze kultury dla
mieszkańców w naszej gminie. Stwierdził, że jak można było zauwa$ć instytucje nie
ograniczają się tylko i wyłącznie do statutowych zapisów swojej działalności.
Podkreślil że na podstawie materialów z dzialalności Biblioteki można by było nie
skojarzyć, że jest to Biblioteka, bo Biblioteka kojarzy się wszystkim z książkarni i
wypo$czaniem książek. Dzialalność Biblioteki jest wiele większa niź tylko i wyłącznie
proste wypo$czanie książek i gromadzenie bibliografii. Podziękował za szersze
'działanie na rzecz mieszkańców, gdzie prowadzone są różne zajęcia, spotkania, ale
wyrazistym efektem tej dodatkowej działalności są publikacje. Burmistrz Sępólna
Krajeńskiego stwierdził, że książeczka ,,Mała Ojczyzna" jest to kultywowanie tradycji
i historii, poprzez zbieranie zapisków jak żyło się wcześniej na terenach, na których
dzisiaj my funkcjonujemy.

Następnie Burmistrz Sępólna Krajeńskiego odniósł się do dzialalności
Centrum Kultury i Sztuki, gdzie stwierdził że Centrum posiada bardzo bogaty
program działalności, a środki finansowe, które przeznacza Gmina Sępólno
Kra:3er'»skie na obie instytucje nie są zmarnowane lecz są spo,?kowane wielokrotnie,
oddając obfite owoce w postaci tych wielu wydarzeń, które mogli wszyscy oglądać.
Podkreślil że Centrum Kultury i Sztuki prowadzi ponad 20 różnych sekcji, w których
nasze dzieci i nasi mieszkańcy mają okazję szlifować swoje talenty. W obu
instytucjach znajduje się bardzo bogata oferta, w której każdy znajdzie jakieś
zainteresowania.

(

Na zakończenie Burmistrz Sępólna Krajeńskiego podziękował obu instytucjom
za kultywowanie naszej tradyc5i i historii, szczególnie jeśli chodzi o Krajnę. W filmie
mowa była o Izbie Dziedzictwa Kulturowego, która powstala na ul. Jeziornej, która
została bardzo przyjaźnie przyjęta przez naszych mieszkańców. Dodał, źe przyjeźdżają
do nas obejrzeć jakie eksponaty się w niej znajdują. Burmistrz poinformował, że
dzisiaj otrzymał od propagatorki naszych tradycji lokalnych piękny krawat z haftem
Krajeńskim, który jest równieź tym co promuje nasz region, naszą Krajnę i będzie go
nosił przy szczególnych okazjach. Równieź zwrócił się z prośbą o przekazanie
podziękowań swoim pracownikom za działalność, która jest prowadzona w sferze
działalności kulturalnej.

Następnie Przewodniczący RM zamknąl dyskusję i podziękowal Paniom Dyrektorkom
za przygotowanie i przedstawienie sprawozdania z działalności kulturalnej.
Podziękowal ta?kże wszystkim pracownikom zatrudnionych w tych jednostkach za
pracę i zaangażowanie na rzecz rozwoju kultury w naszej gminie.

Ponadto Przewodniczący RM powiedział, źe jego rolą jako Przewodniczącego jest
czuwanie nad wszystkim, bo kiedy rozpocza3 się punkt 8 ,,Sprawozdanie z działalności
Centrum Kultury i Sztuki w Sępólnie Krajeńskim" to grupa radnych jednocześnie
opuściła salę sesyjną i dlatego spuentował, że głównyrn tematem dzisiejszej sesji jest
kultura, więc swoją wypowiedź zakończy słowem ,,kultura?.

Następnie Przewodniczący RM za?rnknął ten punkt i przeszedł do kolejnego.

Ad.9. Informacja w sprawie podmiotów, w których wykonywana jest kara
ograniczenia vvolności oraz praca spolecznie użyteczna.

Strona 9 z 19



Przewodniczący RM poinformował,
zawiadomieniem o sesji.

Że informację radni otrzyrnali MaZ Z

Pan Jarosław Dera Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej i Rolnictwa
przedstawił informację w sprawie podmiotów, w których wykonywana jest kara
ograniczenia wolności oraz praca społecznie u$teczna.

Pismo stanowi załącznik nr 11 do protokołu.

Przewodniczący RM zapytal, czy są pytania.

Pytari nie było, więc Przewodniczący RM zarnknął ten punkt i ogłosił przerwę w
obradach sesji do godziny 12:10.

Po zakończonej przerwie Przewodniczący RM wznowił obrady LXI sesji RM w Sępólnie
Krajeńskim i przeszedł do następnego punktu porządlm obrad.

Ad.lO. Podjęcie uchwał w sprawie:
1

a) zmieniająca uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowei
Gminy Sępólno Krajeńskie

Przewodniczący RM poinformował, że projekt uchwaly radni otrzymali
z zawiadomieniem o sesji.

MaZ

Pani Anna Buchwald Skarbnik Gminy poinformowala, że zmiana Wieloletniej
Prognozy związana jest z aktualizacją wartości zadaji w załączniku przedsięwzięć oraz
z wprowadzeniem nowych zadań takich jak:
- montaż platformy dla niepełnosprawnych w budynku Biblioteki Publicznej,
- budowa windy zewnętrznej bud3mlm Urzędu Miejskiego finansowanego z PFRON a

wczes;niej z Polskiego Ładu,
- remont boiska sportowego CSiR w ramach projektu Sportowa Polska,
- budowa drogi w miejscowości Wałdówko oraz relacji Komierowo-Mala Klonia w
ramach Polskiego Ładu,
- oraz w ramach Polski Ład - zabytki - remont muru kamienno-ceglanego w Wałdowie
oraz remont dachu kościoła filialnego we Włościborzu.
Dodała, że aktualizuje się również dochody i wydatki do wysokości określonych w
uchwale budżetowej. Następnie Pani Skarbnik wyjaśniła, źe w związku z wyborami
parlamentarnyrni oraz decyzjami Wojewody zmieniły się kwoty wyjściowe w pozycji
dochodów oraz wydatków Wieloletniej Prognozy Finansowej.

(

Projekt uchwa?ły zostal przedstawiony na Komisji Budżetu RM i zaopiniowany
pozytywnie.

Przewodniczący RM zaprosił do dyskusji.

Wobec tego, że nikt nie zabrał głosu, Przewodniczący RM zamknął dyskusję oraz
zarządził głosowanie nad projektem uchwa?ły i poprosił aby wyniki głosowania
odnotować w protokole sesji.

Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy
Sępólno Krajeńskie została przyjęta następującymi głosami:

14 radnych, przeciw - O radnych, wstrzymało się - O radnych.za -
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W chwili głosowania obecnych było 14 radnych.
Wykaz głosowania imiennego stanowi załąrznik nr 12 do protokołu.

Uchwała Nr LXI/554/2023 Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim z dnia 25
października 2023r. zmieniająca uchwałę w spra'wie Wieloletniej Prognozy
Finansowej Gminy Sępólno Kraietiskie stanowi załącznik nr 13 do protokołu.

b) zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Sępólno
Krajeńskie na 2023 rok

Przewodniczący RM poinformował, że projekt uchwały radni otrzymali wraz z
zawiadomieniem o sesji.

Pani Skarbnik Gminy wyjaśniła, że zmiana budźetu związana jest ze zwiększeniem
planu dochodów i wydatków o kwotę 228 505,25 zł. Do najistotniejszych zmian
związanych ze zwiększeniem zaliczamy zwiększenie planu dochodów i wydatków
związanych z utrzymaniem uchodźców z Ukrainy w budżecie Centrum Sportu i
Rekreacji oraz z zabezpieczeniem środków na oświetlenie uliczne. Pozostale zmiany
zaproponowane przez jednostki są zmianami porządkowymi, związanyrni z bieżącyrn
funkcjonowaniem tych jednostek. Pani Skarbnik dodała, że podobnie tak 5ak w
Wieloletniej Prognozie Finansowej kwoty wyjściowe dochodów i wydatków zmieniają
się w związku z wprowadzeniem dotacji z Krajowego Biura Wyborczego oraz dotacji
Wojewody związan3mii m.in. z wyborarni oraz decyzjarni dotyczącyrni akcyzy dla
rolników wypłacanymi również przed wyborami.

Projekt zmian zostal przedstawiony na Komisji Budżetu i zaopiniowany pozytywnie.

Przewodniczący RM zaprosił do dyskusji.

Wobec tego, że nikt nie zabrał głosu, Przewodniczący RM zamknął dyskusję oraz
zarządził głosowanie nad projektem uchwały i poprosił aby wyniki głosowania
odnotować w protokole sesji.

Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Sępólno
Krajeńskie na 2023 rok zostala przyjęta następującymi głosami:

(
14 radnych, przeciw - O radnych, wstrzymało się -O radnych.

W chwili głosowania obecnych było 14 radnych.
Wykaz głosowania imiennego stanowi za%cznik nr 14 do protokołu.

za -

Uchwała Nr LXI/555/2023 Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim z dnia 25
pażdziernika 2023 r. zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy
Sępólno Krajeńskie na 2023 rok stanowł załącznik nr 15 do protokołu.

c) ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla strażaków
ratowników i kandydatów na strażaków ratowników Ochotniczych

Straży Pożarnych Gminy Sępólno Krajeńskie

Przewodniczący RM poinformowa?ł, że projekt uchwały radni otrzymali wraz z
zawiadomieniem o sesji.

Pani Beata Kozłowska Kierownik Referatu Spraw Obywatelskich odczytała projekt
uchwały.
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Proj ekt uchwaly uzyskal pozytywną opinię Komisji Budżetu Rady Miej skiej w Sępólnie
Krajeńskim.

Przewodniczący RM zaprosił do dyskusji.

Wobec tego, że nikt nie zabrał głosu, Przewodniczący RM zarnknął dyskusję oraz
zarządził głosowanie nad projektem uchwały i poprosił aby wyniki głosowania
odnotować w protokole sesji.

Uchwała w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla strażaków
ratowników i kandydatów na strażaków ratowników Ochotniczych Stra0 Pożarnych
Gminy Sępólno Krajeńskie zosta?ła przyjęta następującymi głosarni:

13 radnych, przeciw - O radnych, wstrzymało się - O radnych.
W chwili głosowania obecnych było 13 radnych.

Wykaz głosowania imiennego stanowi załącznik nr 16 do protokołu.

za -

Uchwała Nr LXI/556/2023 Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim z dnia 25
pażdziernika 2023 r. w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pipniężnego
dla strażaków ratowników i kandydatów na strażaków ratowników
Ochotniczych Straży Pożarnych Gminy Sępólno Krajeńskie stanowi załącznik
nr 17 do protokołu.

d) przyjęcia ,,Programu Współpracy Gminy Sępólno Krajeńskie z
organizacjami pozarządowymi i innymi podmiotami prowadzącymi

działalność poźytku publicznego na rok 2024"

Przewodniczący RM poinformowal, źe projekt uchwaly radni otrzyrnali wraz z
zawiadomieniem o sesji.

Pani Beata Kozłowska Kierownik Referatu Spraw Obywatelskich przedstawiła projekt
uchwaly.

Projekt uchwaly zostal poddany konsultacjom z organizacjarni pozarządowymi i
podmiotami, o których mowa w art. 3 ust.3 ustawy o działalności po?
publicznego i wolontariacie oraz uzyskał pozytywną opinię Komisji Oświaty, Kultury,
Sportu i Zdrowia oraz Komisji Statutowej i Pomocy Społecznej Rady Miejskiej w
Sępólnie Krajeńskim.

(

Przewodniczący RM zaprosił do dyskusji.

Wobec tego, że nikt nie zabrał głosu, Przewodniczący RM zarnknął dyskusję oraz
zarządził głosowanie nad projektem uchwały i poprosił aby wyniki głosowania
odnotować w protokole sesji.

Uchwała w sprawie przyjęcia ,,Prograrnu Współpracy Gminy Sępólno Krajeńskie z
organizacjami pozarządowyrni i innymi podmiotarni prowadzącymi dzialalność
po$tku publicznego na rok 2024" została przy'3ęta następującyrni głosarni:

14 radnych, przeciw - O radnych, wstrzyma?ło się - O radnych.
W chwili głosowania obecnych było 14 radnych.

Wykaz głosowania imiennego stanowi załącznik nr 18 do protokołu.

za -
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Uchwała Nr LXI/557/2023 Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim z dnia 25
pażdziernika 2023 r. w sprawie przyjęcia ,,Programu Współpracy Gminy Sępólno
Krajeńskie z organizacjami pozarządowymi i innymi podmiotami prowadzącymi
działalność pożytku publicznego na rok 2024" stanowi załącznik nr 19 do
protokołu.

e) udzielenia dotacji dla Parafii Rzymsko- Katolickiej pw. św. Mateusza
Apostoła i Ewangelisty w WaMowie

Przewodniczący RM poinformował, że projekt uchwaly radni otrzymali wraz z
zawiadomieniem o sesji.

Pani Anna Sotkiewicz-Tumanik Kierownik Referatu Inwestycji i Rozwoju
Gospodarczego wyjaśniła, ze uchwała dotyczy dotacji na remont muru kamiennego-
ceglanego ogrodzenia cmentarza przy kościele w Wałdowie. Kwota dotacji wynosi
424 220,51 zł.

Projekt uchwały został przedstawiony i zaopiniowany pozytywnie na posiedzeniu
Komisji Budżetu Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskirn.

Przewodniczący RM zaprosił do dyslmsji.

Wobec tego, że nikt nie zabrał głosu, Przewodniczący RM zamknął dyskusję oraz
zarządził głosowanie nad projektem uchwały i poprosił aby wyniki głosowania
odnotować w protokole sesji.

Uchwała w sprawie udzielenia dotacji dla Parafii Rzyrnsko-Katolickiej pw. św.
Mateusza Apostoła i Ewangelisty w Wałdowie zostala przyj ęta następuj ącymi głosami:

14 radnych, przeciw - O radnych, wstrzymało się - O radnych.
W chwili głosowania obecnych było 14 radnych.

Wykaz głosowania imiennego stanowi załącznik nr 20 do protokołu.

za -

C

Uchwała Nr LXI/558/2023 Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim z dnia 25
października 2023 r. w sprawie udzielenia dotacji dla Parafii Rzymsko-
Katolickiej pw. św. Mateusza Apostoła i Ewangelisty w Wałdowie stanowi
załącznik nr 21 do protokołu.

f) udzielenia dotacji dla Parafii Rzymsko- Katolickiej pw. św. Mateusza
Apostoła i Ewangelisty w Wałdowie

Przewodniczący RM poinformowa?ł, że projekt uchwały radni otrzyrnali wraz z
zawiadomieniem o sesji.

Pani Anna Sotkiewicz- Tumanik Kierownik Referatu Inwestycji i Rozwoju
Gospodarczego wyjaśniła, że jest to uchwała o udzieleniu dotacji na remont dachu
kościoła we Włościborzu, w wysokości 348 899,86 zł.

Projekt uchwały został przedstawiony i zaopiniowany pozytywnie na posiedzeniu
Komisji Budżetu Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim.

Przewodniczący RM zaprosił do dyslmsji.
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Wobec tego, że nikt nie zabrał głosu, Przewodniczący RM zamknąl dyskusję oraz
zarządził głosowanie nad projektem uchwały i poprosił aby wyniki głosowania
odnotować w protokole sesji.

Uchwala w sprawie udzielenia dotacji dla Parafii Rzymsko-Katolickiej pw. św.
Mateusza Apostoła i Ewangelisty w Waldowie została przyjęta następującymi
głosami:

14 radnych, przeciw - O radnych, wstrzymało się - O radnych.
W chwili głosowania obecnych było 14 radnych.

Wykaz głosowania imiennego stanowi załącznik nr 22 do protokołu.

za -

Uchwała Nr LXI/559/2023 Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim z dnia 25
pażdziernika 2023 r. w sprawie udzielenia dotacji dla 'Parafii Rzymsko-
Katolickiej pw. ś'w. Mateusza Apostoła i Ewangelisty w Wałdowie stanowi
załącznik nr 23 do protokołu.

Przewodniczący RM poinformował,
zawiadomieniem o sesji.

g) aktnalności studium iiwa'riinkowań i kierunków zagospodarowania
przestrzennego oraz miejscowych planów zagospodarowania

przestrzennego miasta i gminy Sępólno Krajeńskie

projekt uchwały radni otrzyrnalize WraZ Z

{
ł

Pani Anna Sotkiewicz-Tumanik Kierownik Referatu Inwestycji i Rozwoju
Gospodarczego wskazała, że przedstawi analizę zmian w zagospodarowaniu
przestrzennym miasta i gminy Sępólno Krajeńskie w latach 2018-2023. Będzie to
krótka prezentacja, która wskaże jak przedstawiają się decyzje o warunkach
zabudowy, decyzje o lokalizacji inwestycji celu publicznego oraz miejscowe pla?ny
zagospodarowania przestrzennego.

Pani Kierownik wyjaśniła, że ustawą o zmianie o planowaniu i zagospodarowaniu
przestrzennyrn, która weszła w $cie 24 września, studium uwarunkowań i
kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy, nadal jest dolcumentem
obowiązującym, ale będzie dokumentem obowiązującym do 2025 roku. Do tego czasu
gminy zobowiązane są tą ustawą do uchwalenia planów ogólnych gminy, co wiążę się
z koniecznością zabezpieczenia środków finansowych w następujących latach, na
opracowanie takiego dokumentu planistycznego. Jeżeli gmina nie uchwali takiego
planu ogólnego, który będzie planem miejscowyrn to nie będzie można wydawać np.
decyzji o warunkach zabudowy. Pani IFGerownik stwierdziła, iż spowoduje to
zamrożenie ruchu inwestycyjnego.

(

Projekt uchwały zostal przedstawiony i zaopiniowany pozytywnie na posiedzeniu
Komisji Gospodarki Komunalnej oraz Porządku Publicznego Rady Miejskiej w
Sępólnie Krajeńskim.

Wydruk prezentacji stanowi załącznik nr 24 do protokołu.

Przewodniczący RM zaprosił do dyskusji.

Wobec tego, źe nikt nie zabrał głosu, Przewodniczący RM zarnla?iął dyskusję oraz
zarządził głosowanie nad projektem uchwały i poprosił aby wyniki głosowania
odnotować w protokole sesji.
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Uchwała w sprawie aktualności studium uwarunkowaji i kierunków

zagospodarowania przestrzennego oraz miejscowych planów zagospodarowania
przestrzennego miasta i grniny Sępólno Krajeńskie została przyjęta następującymi
głosami:

14 radnych, przeciw - O radnych, wstrzymało się - O radnych.
W chwili głosowania obecnych było 14 radnych.

Wykaz głosowania imiennego stanowi załącznik nr 25 do protokołu.

Uchwała Nr LXI/560/2023 Rady Miejskiej w Sępólnie Krajetiskim z dnia 25
pażdziernika 2023 r. w sprawie aktualności studium uwarunkowań i kierunków
zagospodarowania przestrzennego oraz miejscowych planów zagospodarowania
przestrzennego miasta i gminy 8ępólno Krajeńskim stanowi załącznik nr 26 do
protokołu.

h) sprzedaży nieruchomości gruntowej położonej przy ul. Kamila
Baczyńskiego w Sępólnie Krajeńskim

za -

Przewodniczący RM poinformował, źe projekt uchwały radni otrzyrnali wraz z
zawiadomieniem o sesji.

Pan Jarosław Dera IFGerownik Referatu Gospodarki Komunalnej i Rolnictwa odczytał
projekt uchwaly.

Projekt uchwaly został zaopiniowany pozytywnie na Komisji Gospodarki Komunalnej
oraz Porządku Publicznego Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim.

Przewodniczący RM zaprosił do dyslmsji.

Wobec tego, że nikt nie zabral głosu, Przewodniczący RM zamknął dyskusję oraz
zarządził głosowanie nad projektem uchwały i poprosił aby wyniki głosowania
odnotować w protokole sesji.

Uchwała w sprawie sprzeda0 nieruchomości gruntowych położonych przy ul. Kamila
Baczyńskiego w Sępólnie Krajeńskim została przyjęta następującymi głosami:

l 14 radnych, przeciw - O radnych, wstrzyrnało się - O radnych.
W chwili głosowania obecnych było 14 radnych.

Wykaz głosowania imiennego stanowi załącznik nr 27 do protokołu.

za -

Uchwała Nr LXI/561/2023 Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim z dnia 25
października 2023 r. w sprawie sprzedaży nieruchomości gruntowej połoźonej
przy ul. Kamila Baczyńskiego w Sępólnie Krajeńskim stanowi załącznik nr 28
do protokołu.

i) nadania nazwy ulicy w Sępólnie Krajeńskim

Przewodniczący RM poinformowal, że projekt uchwały radni otrzymali wraz z
zawiadomieniem o sesji.

Pan Jarosław Dera IFGerownik Referatu Gospodarki Komunalnej i Rolnictwa odczytal
projekt uchwały.

Projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie na Komisji Gospodarki Komunalnej
oraz Porządku Publicznego Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim.
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Przewodniczący RM zaprosił do dyskusji.

Głos zabrał radny RM Zdzisław Grzeca, który zapytał czy nazwa tej ulicy jest od
nazwiska?

Pan Kierownik Dera stwierdził, że najprawdopodobniej tak, ponieważ te grunty
należały do właściciela o takim nazwisku i mieszkańcy, którzy podpisali się pod tyrn
wnioskiem chcieli tego właściciela w taki sposób upamiętnić.

Wobec tego, że nikt więcej nie zabrał głosu, Przewodniczący RM zarnknąl dyskusję
oraz zarządził głosowanie nad projektem uchwaly i poprosił aby wyniki głosowania
odnotować w protokole sesji.

Uchwała w sprawie nadania nazwy ulicy w Sępólnie Krajeńskim zostala przyjęta
następującymi głosami:

14 radnych, przeciw - O radnych, wstrzymało się - O radnych.
W chwili głosowania obecnych było 14 radnych.

Wykaz głosowania imiennego stanowi załącznik nr 29 do protokołu.

za -

(

Uchwała Nr LXI/562/2023 Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim z dnia 25
października 2023 r. w sprawie nadania nazwy ulicy w Sępólnie Krajeńskim
stanowi załącznik nr 30 do protokołu.

Przewodniczący RM zamknął ten punkt i przeszedł do kolejnego punktu z porządku
obrad.

Ad. 11. Informacja na temat analiz oświadczeń majątkowych.

Przewodniczący RM poinformowal, że zgodnie z art.24 h ust. 12 ustawy o samorządzie
gminnym podmiot dokonujący analizy oświadczeń majątkowych w terminie do dnia
30 października każdego roku przedstawia radzie grniny informację z dokonanej
an alizy.

Analizy dokonał:

a) Burmistrz Sępólna Krajeńskiego,
b) Przewodniczący Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim,
c) Wojewoda Kujawsko-Pomorski,
d) Urząd Skarbowy w Sępólnie Krajeńskim,
e) Urząd Skarbowy w Złotowie,
f) Urząd Skarbowy w Chojnicach.

(

Burmistrz Sępólna Krajeńskiego przedstawił informację z analizy oświadczeń
majątkowych złożonych przez osoby wskazane w ustawie. Pismo z analizy dokonanej
przez Burmistrza Sępólna Krajeńskiego stanowi załącznik nr 31 do protokołu.

Następnie Przewodniczący RM odczytał informację z analizy oświadczeń majątkowych
radnych wg stanu na dzień 31 grudnia 2022 r. Pismo stanowi za%cznik nr 32 do
protokołu.
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Następnie odczytal pismo z analizy dokonanej przez Wojewodę Kujawsko-
Pomorskiego, które stanowi załącznik nr 33 do protokołu.

Kolejno odczytal pismo z analizy dokonanej przez Urząd Skarbowy w Chojnicach,
które stanowi załącznik nr 34 do protokołu oraz pismo Urzędu Skarbowego w
Złotowie, które stanowi załącznik nr 35 do protokołu.

Następnie Przewodniczący RM odczytal pisma z analiz dokonanych przez Urząd
Skarbowy w Sępólnie Krajeńskim. Pisma te stanowią za%czniki nr 36 i nr 37 do
protokołu.

Przewodniczący RM zamknął ten punkt i przeszedł do kolejnego.

Ad.l2. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania oraz informacje
Przewodniczącego Rady o udzielonych odpowipdziacb w formie pisemnej na

interpelacje i zapytania zgłoszone na poprzedniej sesji.

Przewodniczący RM poinformował, że otrzyrnał odpowiedź na zapytanie radnego RM
Antoniego Dolnego w sprawie kiedy zostanie wykonane dokończenie odwodniania
czworakóvv i drogi grninnej w Skarpie. Odpowiedż została przesłana Panu radnemu,
radnym RM, wywieszona na tablicy ogłoszeń UM oraz umieszczona na stronie BIP
Gminy Sępólno Krajeńskie.

Kserokopia odpowiedzi stanowi załącznik nr 38 do protokołu.

Przewodniczący RM zamknąl ten punkt i przeszedł do kolejnego punktu.

l

Ad. 13. Odpowiedzi na wolne wnioski

Przewodniczący RM otworzył kolejny punkt porządku obrad i poprosił Pana
Waldemara Stupalkowskiego Burmistrza Sępólna Krajeńskiego o udzielnie
odpowiedzi na złożone w dniu dzisiejszym wnioski lub wyznaczenie odpowiedniego
pracownika.

Burmistrz Sępólna Krajeńskiego wyznaczył odpowiednich pracowników do udzielenia
odpowiedzi na złożone w dniu dzisiejszyrn wnioski.

Pan Zbigniew Marek Tymecki Dyrektor Zakładu Obsługi Oświaty Samorządowej w
Sępólnie Krajeńskim udzielił wyjaśnień do wniosku złożonego przez radnego RM
Leszka Kąkola w sprawie rocznych kosztów utrzyrnania przez gminę Szkoły
Podstawowej w Wiśniewie. Wyjaśnił, że odpowiedź zawarta jest w budżecie
ogólnodostępnym. W 2023 rolai budźet tej szkoły zamyka się Icwotą 1484 526,00 zł.
Nadmienił, ze budżet ten w roku 2023 jest w całości pokrywany z subwencji pa?ństwa,
bądź z dotacji przekazywanych sukcesywnie, co miesiąc z Ministerstwa Edukacji
Narodowej na dzieci pochodzące z Ukrainy. Pan Tyrnecki dodał, źe wsparcie Gminy
Sępólno Krajeńskie przy5ęte na 2023 rok dla tej szkoły zaplanowane zostało i przyj ęte
kwotą 67 564,00 zł. Jednak;że uwzględniając comiesięczne zestawienia przekazywane
z MEN od stycznia do dnia dzisiejszego włącznie kwoty na utrzymanie i kształcenie
dzieci ukraińskich uczących się również w tej szkole, wykazują że na dzień dzisiejszy
wsparcie gminy się wyzerowalo, jest nadwyżka.

Przekazana informacja pisemna stanowi załącznik nr 39 do protokołu.
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Następnie głos zabrala Pani Anna Sotkiewicz-Tumanik Kierownik Referatu Inwestycji
i Rozwoju Gospodarczego udzielając odpowiedzi na wniosek złożony przez radną RM
Barbarę Szlezer w sprawie wyrniany dwóch elementów na placu zabaw przy ulicy
Odrodzenia z pieniędzy otrzymanych z Unii Europejskiej. Stwierdziła, że gmina
uzyskala dofinansowanie na doposaźenie placów zabaw, j ednakże te środki finansowe
są dedykowane 12 placom zabaw, które zostały złożone do dofinansowania. W
sprawozdaniu z inwestycji w miesiącu sierpniu była mowa o tyrn, że 12 placów zabaw
będzie doposażonych z Prograrnu Rozwoju Obszarów Wiejskich, na które gmina
otrzyrnała dofinansowanie. Następnie Pani Kierownik przypomniała miejscowości w
których place zabaw będą doposażone: Zalesie, Włościbórz, Piaseczno, Wilkowo,
Kawle, Komierówko, Jazdrowo, Komierowo, Trzciany, Świdwie, Grochowiec, Sikorz.
Dodała, że te place zabaw już są montowane i do końca tego tygodnia powinny być
'wszystkie zamontowane. Niestety w ramach tych środków finansowych nie ma
możliwości doposaźenia innych placów zabaw.

Pan Jarosław Dera Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej i Rolnictwa
odpowiedzial na wniosek złożony przez radną RM Barbarę Szlezer, który dotyczył
usunięcia dwóch drzew (brzóz) na skarpie przy ulicy Jeziornej, gdzie wyjaśnił że
gmina czeka na wniosek organu odpowiedzialnego i zarządzającego tyrn mieniem,
czyli od Starosty. Po otrzymaniu tego wniosku grnina będzie mogła dalej rozpocząć
swoją procedurę.

W dalszej kolejności Kierownik Jarosław Dera udzielił wyjaśnień w sprawie wniosku
zgłoszonego przez radną RM Annę Miczko-Gierakowską w sprawie bezpiecznego
wyjazdu z Przedszkola Nr l na ulicę Nowy Rynek. Wyjaśnił, że gmina otrzymała z
Zarządu Dróg Powiatowych warunki jakie nale$ spełnić przy wybudowaniu zjazdu.
Doda?ł, źe do wykonania został audyt ruchu odbywającego się na parkingu oraz na
ulicy Wojska Polskiego. Audyt ten będzie wykonywany w przyszłym roku.

Przewodniczący RM poinformowal, źe otrzyrnal odpowiedzi na wnioski z poprzednich
sesji. Odpowiedzi przesłano radnym za pomocą poczty elektronicznej oraz
wnioskodawcom. Dodał, że odpowiedzi te nie będą odczytane, chyba że radni
wyraża taką wolę. Sprzeciwu nie było. I tak:

- na wniosek radnego RM Antoniego Dolnego w sprawie wnioslm do budżetu na
2024r. dotyczący budowy sali gimnastycznej przy Szkole Podstawowej w Zalesiu.
Kserokopia odpowiedzi stanowi załącznik nr 40 do protokołu.

/

- na wniosek Pani Prezes Stowarzyszenia Pozytywnie zakręceni w sprawie podania
szacunkowych kosztów budowy spalarni i RIPOK. Kserokopia odpowiedzi stanowi
za%cznik nr 41 do protokołu.

- na wniosek w sprawie zadysponowania patrolu policji do kierowania ruchem w
godzinach szczytu w okolicach wyjazdu z ul. Targowej na ul. Sienkiewicza w Sępólnie
Krajeńskim. Kserokopia odpowiedzi stanowi załącznik nr 42 do protokołu.

Dodał, że wniosek w sprawie żle umiejscowionych tablic informacyjnych dot. zmiany
tymczasowej organizacji ruchu zostal przesłany do Zarządu Dróg Wojewódzkich
w Bydgoszczy. Kserokopia pisma stanowi za%cznik nr 43 do protokołu.
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Przewodniczący RM zapytał, czy są pytania do udzielonych odpow'edzi?

Głos zabral radny RM Antoni Dolny, który powiedział, cyt. ,,Panie Burmistrzu,
dlaczego w moim wniosku wpisałem dokończenie. Jak wiadomo Panie Burmistrzu w
2017 roku była nawałnica i w związku z tą nawałnicą zostały ciągi drenarskie
zamulone. Przy udrożnieniu okazało się, że firma, która inwestycję przeprowadzała
nitki doprowadzonej wody, wyrniany wody, wody, doprowadzenia nitki, zosta?ły
uszkodzone ciągi drenarskie i dlatego zostaly to zamulone i została jedna dokończenie
jednej inwestycji i dlaczego tak się blokuje to i nie dokończy się. A co do czworaków,
że Burmistrz pisze, że nie może tutaj inwestować, te czworaki Panie Burmistrzu, to
było wszystko uzgadniane u Pana w gabinecie, przy mojej osobie i Pani Sołtys.
Mieszkańcy sarni zapłacili za tą inwestycję odwodnienia czworaków. Natomiast
sołectwo zapłaciło za to co zostało udrożnione, co zostalo nowe, bo było udromione,
uszkodzone przepraszarn, zostala nitka uszkodzona przy wykopach, dlatego była
wprowadzona nowa nitka, została jedna nitka pozostalości, którzy też sołectwo
zakupiło na to material. Panie Burmistrz'i?i to juź trzy lata le0 materiał, dlaczego to
nie jest dokończone? Przecież to Pana była obietnica w biurze, że to o ile sołectwo
zakupi materiał to gmina przystąpi do tej realizacji, a przecież moje prace tarn były
wykonywane nieodpłatnie. Skąd są te informacje, że ja się tam dorobiłem jakiegoś
majątku? Są takie informacje. No i ja byrn to prosił o sprostowanie, ja nie brałem
żadnej przy tej pracy pieniążków. Dzięlmję".

Następnie Przewodniczący RM poprosił o udzielenie odpowiedzi
poprzednich sesji RM.

na wnioski z

Pan Jarosław Dera Kierownik Referatu GKR udzielił odpowiedzi na wniosek w sprawie
przygotowania ulicy Wiatrakowej, gdzie wyjaśnił źe ulica Wiatrakowa jest przejezdna, a
kwestia poszerzenia będzie robiona tzw. ZERID-em.

Następnie Pan Dera udzielił odpowiedzi na wniosek, kiedy ulica Bukowa znajdzie się na
Mapach Google, gdzie wyjaśnił źe jest już na mapie.

Przewodniczący RM zapytał, czy są pytania do udzielonych odpowiedzi?

Nikt nie zabrał głosu, więc Przewodniczący RM zamknąl ten punkt obrad i przeszedł
do kolejnego punktu.

Ad. 14. Zakończenie sesji

O godz. 13:00 w związku z wyczerpaniem porządku obrad Pan Franciszek Lesinski
Przewodniczący Rady Miejskiej podziękował wszystkim za udzial w sesji. Zamknąl
sesję Rady Miej skiej w Sępólnie Krajeńskim wypowiadaj ąc słowa , ,Zamykam LXI sesję
Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim".

Na tym protokół za?kończono.

Sępólno Krajeńskie, dnia 14 listopada 2023 roku.
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